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                                     PLE DE L’AJUNTAMENT D’ALMENAR 
                                                               Nº 10 

ACTA CORRESPONENT A LA SESSIÓ CELEBRADA PEL PLE DE LA CORPORACIÓ 

EL DIA 27 DE MARÇ DE 2017 

 
LLOC DE CELEBRACIÓ: Casa de la Vila. Almenar 

DATA: 27 de març de 2017 
HORA D’INICI: 20.00 h. 

HORA  DE FINALITZACIÓ: 22.00 h. 
CARÀCTER: Ordinària 

CONVOCATÒRIA: Primera 
 
 

 
ORDRE DEL DIA 
 
1.- APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA DARRERA SESSIÓ.- 
 

2.- CONVENI AMB EL CONSELL COMARCAL PER A LA RECOLLIDA DE RESIDUS 
PEL SISTEMA PORTA A PORTA.- 
 

3.- CONSTRUCCIÓ DE LA NOVA ESCOLA: CONCESSIÓ D’UNA BONIFICACIÓ DEL 
50% DE LA QUOTA DE L’IMPOST SOBRE CONSTRUCCIONS, INSTAL·LACIONS I 
OBRES.- 
 

4.- ORDENANÇA DE TRANSPARÈNCIA I ADMINISTRACIÓ ELECTRÒNICA: 
RESOLUCIÓ D’AL·LEGACIONS I APROVACIÓ DEFINITIVA.- 
 

5.- ORDENANÇA DE MANTENIMENT I TANCAT DE SOLAR: MODIFICACIÓ.- 
 

6.- PACTE NACIONAL PEL REFERÈNDUM: ADHESIÓ.- 
 

7.- MODIFICACIÓ DEL POUM: AJUST DELS LÍMITS DEL PA-3 I CREACIÓ D’UN 
NOU VIAL.- 
 

8.- MODIFICACIÓ DEL CONVENI AMB FUNDACIÓ “CENTRE EUROPEU 
D’EMPRESES I INNOVACIÓ DE LLEIDA” PER AL FUNCIONAMENT DEL “CENTRE 
EMPRESARIAL D’ALMENAR”.- 
 

9.- INFORMACIÓ DE L’ALCALDIA SOBRE L’ESTAT DE LES PISCINES 
MUNICIPALS.- 
 

10.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
 

 

Almenar, 27 de març de 2017 
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MEMBRES DE LA CORPORACIÓ ASSISTENTS: 
 Alcaldessa 

Ma Teresa Malla Aige 
Tinents d’Alcalde:  

Ferran Sánchez Cuenca 
Carles Ferrer Martínez 
Jordi Sanuy Moncasi 

 Regidors: 
Raül Malla Ballesté 
Salvador Sarroca Barrull 
Joan Ibars Palau 
Carme Payró Bisart 
Juan Carlos Buchaca Colell 
Laia Cequiel Mir 
Jordi Malla Esqué   

 Secretari-Interventor: 
Jose Luis Aspa Cortinat 

 
 
 
 
 

ORDRE DEL DIA: 
 

MEMBRES DE LA CORPORACIÓ ABSENTS:  
 
                     ---------------------------------------- 

  

1.- APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA DARRERA SESSIÓ.- 
 
Es sotmet a l’aprovació del Ple l’esborrany de l’acta corresponent a la sessió de 30 de 
gener de 2017. 
 
El Sr. Ibars, en relació al punt 12è, demana que consti en acta que, dels 100.000 euros 
que aporta el Bisbat de Lleida al conveni per finançar la restauració de l’església 
parroquial, 40.000 provenen de la parròquia d’Almenar i de l’Associació Cultural l’Àngel 
d’Almenar (ACADA). 

 
 
2.- CONVENI AMB EL CONSELL COMARCAL PER A LA RECOLLIDA DE 
RESIDUS PEL SISTEMA PORTA A PORTA.- 
 
L’Ajuntament d’Almenar va comunicar al Consell Comarcal del Segrià el 30 de juny de 
2016, la seva voluntat d’adherir-se al servei de recollida de residus sòlids urbans en la 
modalitat de recollida porta a porta. 
 
El Ple del Consell, el 3 de febrer de 2017, va aprovar el conveni marc del servei de 
recollida de residus. 
 
Per tal de complir el calendari establert pel Consell Comarcal, per Decret de l’Alcaldia 
núm. 15/2017, de set de març, es va manifestar al Consell Comarcal la conformitat de 
l’Ajuntament d’Almenar amb el conveni, condicionant-lo a l’aprovació del Ple en la següent 
sessió ordinària. 
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Per tant, es sotmet al Ple l’aprovació del Conveni. 
 
Tots els membres del Ple manifesten la seva conformitat amb la proposta, i, per tant, la 
Corporació, per unanimitat, 
 
ACORDA:  
 
Primer.- Aprovar el Conveni entre el Consell Comarcal del Segrià i l’Ajuntament d’Almenar 
per la prestació del servei de recollida de residus pel sistema de recollida porta a porta. 
 
Segon.- Autoritzar a la Sra. Alcaldessa per a la signatura del Conveni. 
 
Tercer.- Comunicar el present acord al Consell Comarcal del Segrià. 

 
 
3.- CONSTRUCCIÓ DE LA NOVA ESCOLA: CONCESSIÓ D’UNA 
BONIFICACIÓ DEL 50% DE LA QUOTA DE L’IMPOST SOBRE 
CONSTRUCCIONS, INSTAL·LACIONS I OBRES.- 
 
MIQUEL ANGEL CULLERÉS BALAGUERÓ, en representació del DEPARTAMENT 
D’ENSENYAMENT, ha demanat que s’apliqui la bonificació del 50% sobre la quota de 
l’Impost sobre construccions, instal·lacions i obres prevista a l’art. 3, apartat 5 de 
l’Ordenança Municipal núm. 5 per a les obres que es declarin d’especial interès o utilitat 
municipal, a la llicència de construcció d’una nova escola a Almenar núm. 1650/2016, 
concedida amb data 24/10/2016 (clau del projecte: PNL-07357.A) 
 
El Ple, considerant que hi concorren les condicions exigides per la normativa vigent, per 
unanimitat,  
 
ACORDA:  
 
Primer.- Declarar la construcció de la nova escola “Obra d’especial interès municipal” als 
efectes previstos per l’art. 103.2.a) de la Llei reguladora de les hisendes locals. 
 
Segon.- Concedir al Departament d’Ensenyament la bonificació del 50 per cent prevista a 
l’art. 3, apartat 5 de l’Ordenança fiscal núm. 5, sobre la quota de l’Impost sobre 
construccions, instal·lacions i obres corresponent a aquesta obra.  
 
La Sra. Payró demana que es contacti amb els responsables del Departament per saber 
les previsions que hi ha respecte la construcció de l’escola. 
 
El Sr. Ibars demana que a aquests contactes hi puguin assistir representants de la seva 
llista.  
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4.- ORDENANÇA DE TRANSPARÈNCIA I ADMINISTRACIÓ ELECTRÒNICA: 
RESOLUCIÓ D’AL·LEGACIONS I APROVACIÓ DEFINITIVA.- 
 
El Ple de la Corporació, en sessió extraordinària de 2 de desembre de 2016, va aprovar 
inicialment l’Ordenança municipal de transparència i administració electrònica de 
l’Ajuntament d’Almenar. 
 
Sotmesa a informació pública, només s’ha presentat un escrit d’al·legacions signat per 
Miquel Angel Gimeno Jubero, com a director de l’Oficina Antifrau de Catalunya. 
 
Elaborada la resposta a les al·legacions i incorporada al text de l’ordenança que ara es 
sotmet a l’aprovació definitiva, es va donar trasllat, un altre cop, del text resultant a 
l’Oficina Antifrau. Aquesta no ha formulat cap observació al text definitiu. 
 
La majoria de les al·legacions s’han acceptat i incorporat al text de l’Ordenança. No s’ha 
considerat adient incorporar les següents: 
- Fer esment de les obligacions previstes per l’art 3.5 i 3.6 de la Llei 19/20114: Es 
considera que aquestes obligacions ja venen imposades a l’Ajuntament per una norma de 
rang legal que li es directament aplicable i la seva reiteració a nivell reglamentari no 
aportaria res. 
- La previsió de mitjans alternatius per a presentar instàncies del que parla l’art. 27.2 de la 
llei 19/2014: es considera convenient esperar a tenir l’administració electrònica més 
desenvolupada per establir-los. 
- No es considera adient ampliar ara l’àmbit dels obligats a utilitzar mitjans electrònics 
(art.31.3): Suposaria dificultar l’accés a associacions i iniciatives veïnals amb pocs 
recursos. 
La Sra. Cequiel pregunta com va el procés d’implantació de la transparència i 
l’administració electrònica, i si hi ha un termini màxim.  
 
Contesta el Sr. Ferrer que s’hi està treballant i progressant. No hi ha un límit de temps 
determinat. Respecte a l’administració electrònica estem a la cua perquè la Diputació la 
implanti.  
 
Tots els membres de la Corporació manifesten la seva conformitat amb la proposta. Per 
tant, la Corporació, per unanimitat, 
 
ACORDA:  
 
Primer.- Aprovar definitivament l’Ordenança municipal de la transparència i administració 
electrònica. 
 
Segon.- Procedir a la seva publicació i notificació de la forma legalment prevista. 

 
 
5.- ORDENANÇA DE MANTENIMENT I TANCAT DE SOLAR: MODIFICACIÓ.- 
 
Explica la Sra. Alcaldessa que es tracta de modificar l’Ordenança per tal de permetre les 
tanques de xapa, cosa que ja s’ha fet, per tal de fer menys gravós el compliment de 
l’Ordenança. Es deixarà fora d’aquesta possibilitat el casc antic. 
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La Sra. Cequiel pregunta si s’ha pensat en que els particulars puguin cedir els partís per a 
usos públics, com ara aparcaments. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que això ja es fa, valorant-ho cas per cas. 
 
El Sr. Buchaca proposa que si els propietaris incompleixen l’obligació de mantenir-los 
nets, els netegi l’Ajuntament obligant-los a pagar el cost. 
 
El Sr. Ibars manifesta que els regidors i regidores d’Almenar Som Poble Viu s’abstindran, 
perquè consideren que s’ha de donar l’opció de que els propietaris els cedeixin per a 
servei públic o els puguin conservar nets i sense tancar.  
 
Sotmesa la proposta a votació, dona el següent resultat:  
 

- Vots a favor: SIS (6) 
- Vots en contra: CAP (0) 
- Abstencions: CINC (5) 

 
Per tant, la Corporació, 
 
ACORDA:  
 
Primer.- Aprovar inicialment la modificació de l’art. 5.2 de l’Ordenança municipal de 
manteniment i tancat de solars, que tindrà aquesta nova redacció:  
 

“La present ordenança estableix l’obligatorietat de construir en els solars no 
edificats una tanca amb caràcter provisional (mentre no es procedeixi a edificar) 
que serà necessàriament en el casc antic de fabrica de maó, bloc o pedra, opaca i 
d’una altura d’1,80 metres. En cas que existeixin impediments d’estabilitat o altres 
per executar-les amb fàbrica de maó, bloc o pedra, s’haurà de justificar tècnicament 
l’adopció d’una altra solució o material. 
 
En la resta de zones, les tanques seran necessàriament de fàbrica de maó, bloc o 
pedra, i també es permetrà realitzar-les amb xapa opaca, d’una altura d’1,80 m.” 

 
Segon.- Exposar-la al públic pel termini de 30 dies, a efectes de rebre al·legacions i 
suggeriments. 
 
Tercer.- L’aprovació inicial esdevindrà definitiva cas no presentar-se cap al·legació. 
 

 
6.- PACTE NACIONAL PEL REFERÈNDUM: ADHESIÓ.- 
 
El dia 26 de juny de 2013, es va constituir el Pacte Nacional pel Dret a Decidir. El passat 
mes de desembre de 2016 aquesta plataforma va acordar transformar-se en el Pacte 
Nacional pel Referèndum. Es va crear una comissió executiva formada per Joan Ignasi 
Elena, Maite Arqué, Jaume Bosch, Francesc de Dalmases, Carme-Laura Gil, Itziar 
González, Francesc Pané i Carme Porta. 
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El dia 23 de gener de 2017, els membres del comitè executiu van presentar el manifest, 
els objectius, el full de ruta i el programa de treball del Pacte. El manifest expressa el 
següent: 
 
Manifest Pacte Nacional pel Referèndum  
 
La consciència nacional i la voluntat d’autogovern del poble de Catalunya té indubtables 
arrels històriques, antigues i profundes, i s’ha manifestat reiteradament al llarg del temps. 
Avui, Catalunya està integrada en l’Estat espanyol, el qual, per innegables raons  
 
 
d’història, lingüístiques i culturals, és plurinacional, a desgrat que les seves estructures 
polítiques no el reconeguin així.  
 
El desig de Catalunya de decidir el seu futur polític, cada cop s’ha fet més evident davant 
del món. Fins al punt de convertir-se en una aspiració sostinguda, que avui recull la 
voluntat d’una gran majoria de la seva població.  
 
Entre els drets essencials i inalienables de les societats democràtiques, es reconeix el de 
decidir el seu futur polític. I és aquest dret el que sustenta la demanda d’una majoria de 
ciutadanes i ciutadans de Catalunya, que volen materialitzar-lo mitjançant un referèndum.  
 
Posem de manifest que la voluntat d’expressió de les catalanes i dels catalans mitjançant 
un referèndum és majoritària i transversal; i congruent amb la determinació cívica, pacífica 
i democràtica que han expressat les multitudinàries mobilitzacions de la societat 
organitzada a favor del seu dret a decidir.  
 
Afirmem que l’actual marc jurídic espanyol, tal com han defensat experts en dret 
constitucional, permet la realització d’un referèndum a Catalunya acordat amb l’Estat.  
 
Si aquesta possibilitat no s’ha obert fins ara ha estat per manca de voluntat política dels 
Governs d’Espanya. El dret, atès que és susceptible d’interpretacions diverses, ha de ser 
entès com un instrument per trobar solucions democràtiques als problemes polítics i no 
per crear-ne de nous o per agreujar els existents. 
 
Les persones, entitats, organitzacions i institucions que signem aquest MANIFEST 
entenem el referèndum com una eina privilegiada d’aprofundiment democràtic, que 
permet el debat polític plural, la recerca de consensos i l’adopció final d’acords eficaços.  
 
Per tot això :  
 
Instem els Governs de Catalunya i de l’Estat espanyol a superar les dificultats polítiques i 
els apriorismes, i a assolir finalment l’acord que estableixi les condicions i les garanties 
justes i necessàries per a la celebració d’un Referèndum reconegut per la comunitat 
internacional, el resultat del qual haurà de ser políticament vinculant i efectiu.  
 
Reconeixem el Parlament de Catalunya com la institució democràtica on es manifesta la 
voluntat popular del país. Per això donem suport a aquelles iniciatives i acords que hi 
sorgeixin per a l’articulació d’aquest Referèndum.  
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Manifestem la convicció que el referèndum és una eina inclusiva, que permetrà la lliure 
expressió dels diversos posicionaments que els ciutadans i ciutadanes de Catalunya han 
expressat respecte a la relació política de Catalunya amb l’Estat espanyol.  
 
Afirmem que la cultura democràtica reclama solucions polítiques als problemes polítics. I 
ho fem apel·lant al mecanisme fonamental de què disposen les societats modernes: el 
coneixement i la validació de la voluntat majoritària del poble que s’expressa amb el vot.  
 
Aquest referèndum ha de propiciar que tothom se senti cridat a participar-hi. Per això és 
necessari un debat escrupolosament democràtic, plural i en igualtat de condicions entre 
les legítimes opcions que avui es manifesten a Catalunya. 
 
 
Aquest Ajuntament ja va manifestar, per acord del seu plenari de data 30 de setembre de 
2013, llur adhesió al Pacte Nacional pel Dret a Decidir i als objectius que perseguia el 
mateix.  
 
En aquest moment, atesa la transformació viscuda pel Pacte, i amb la voluntat de 
manifestar l’adhesió a la celebració d’un referèndum on el poble de Catalunya decideixi 
llur futur, aquest Ajuntament vol ratificar el seu compromís amb la ciutadania de Catalunya 
i als valors expressats en el manifest del Pacte Nacional pel Referèndum. 
 
Per tot això, l’Alcaldia proposa al  Ple Municipal els següents:  
 
ACORDS 
 
Primer.- Manifestar l’adhesió al PACTE NACIONAL PEL REFERÈNDUM. 
 
Segon.- Subscriure el contingut del Manifest PACTE NACIONAL PEL REFERÈNDUM.  
 
Tercer.- Promoure al municipi que entitats, associacions i agents econòmics es sumin al 
Pacte Nacional per Referèndum i subscriguin el seu Manifest. 
 
Quart.- Enviar aquesta moció aprovada a la Generalitat de Catalunya, al Parlament de 
Catalunya, al Pacte Nacional pel Referèndum, a l’Associació de Municipis per la 
Independència (AMI) i a l’Associació Catalana de Municipis (ACM).  
 
La proposta s’aprova per unanimitat. 
 

 
7.- MODIFICACIÓ DEL POUM: AJUST DELS LÍMITS DEL PA-3 I CREACIÓ 
D’UN NOU VIAL.- 
 
Explica la Sra. Alcaldessa que es tracta d’ajustar els límits del PA-3 i crear un nou vial al 
seu límit est, en terrenys que son propietat municipal. Hi haurà també un mirador. 
 
El Sr. Ibars i la Sra. Cequiel pregunten per la finalitat de les escales, el seu cost. La Sra. 
Alcaldessa contesta que el cost encara no es sap. Les farà un operari de l’Ajuntament.  
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El Sr. Ibars manifesta que els regidors d’Almenar Som Poble Viu estan d’acord en que es 
facin coses al casc antic, però reiteren que s’hauria de redactar un Pla per preveure una 
actuació integral fixant objectius, prioritats i directrius claus per a les actuacions aïllades.  
 
Recorda que aquest document ja el van demanar fa un any i l’equip de govern va dir que 
hi estaven treballant, però encara no s’ha vist. Mentre aquest Pla d’actuació no estigui 
redactat i aprovat, els regidors d’Almenar Som Poble Viu s’abstindran en tot el referent al 
casc antic. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que les actuacions aïllades que es fan son per solucionar 
situacions d’urgència. El Sr. Ibars diu que redactar el Pla i atendre urgències es podria fer 
paral·lelament. 
 
Sotmesa la proposta a votació, aquesta dona el següent resultat:  
 

- Vots a favor......... SIS (6) 
- Vots en contra...... CAP (0) 
- Abstencions.......... CINC (5) 

 
 
Per tant, la Corporació, amb la majoria absoluta del nombre legal de membres de la 
Corporació, exigida per l’art. 114.3.k de la Llei Municipal, 
 
ACORDA:  
 
Primer.- Aprovar inicialment la Modificació puntual num. 4 del POUM d’Almenar, d’acord 
amb el projecte “AJUST DE LIMITS DEL PA-3 PER REUBICACIÓ I EXECUCIÓ DEL VIAL 
PER A VIANANTS DE NOVA CREACIÓ”, redactat per l’arquitecte municipal Xavier 
Gelonch i Pifarré. 
 
Segon.- Sotmetre l’expedient a informació pública pel termini d’un mes, durant el qual es 
podrà examinar a les oficines municipals i presentar al·legacions i suggeriments, donant 
audiència també als municipis limítrofs. 
 
Tercer.- Demanar als Serveis Territorials del Departament de Territori i Sostenibilitat a 
Lleida que sol·liciti els informes sectorials procedents per incorporar-los a l’expedient. 
 
Quart.- Suspendre les llicències d’edificació, reforma, rehabilitació de construccions, 
d’instal·lació o ampliació d’activitats o usos concrets i d’altres autoritzacions municipals 
connexes establertes per la legislació sectorial, excepte aquelles que siguin compatibles 
amb el planejament vigent, i no es vegin condicionades per les modificacions proposades 
o siguin compatibles amb aquestes. 
També es suspèn la tramitació de projectes de gestió urbanística i d’urbanització 
complementaris, d’edificació, reforma o rehabilitació de construccions, d’instal·lació o 
ampliació d’activats o usos concrets i d’altres autoritzacions municipals connexes 
establertes per la legislació sectorial, en els sectors afectats per la present modificació 
puntual.  
S’admetrà l’enderrocament de les construccions existents i els moviments de terres. 
S’admetrà també la tramitació en paral·lel  de llicències de parcel·lació o segregació de 
terrenys, condicionant el seu atorgament a l’aprovació definitiva de la modificació o al  
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compliment simultani del planejament vigent i les determinacions del nou planejament 
inicialment aprovat. 
 
Cinquè.- Fer constar que contra l’acord del punt anterior, per tractar-se d’un acte de tràmit 
qualificat, es podrà interposar recurs contenciós-administratiu davant el Jutjat Contenciós-
Administratiu de Lleida, en el termini de dos mesos o, alternativament i potestativa recurs 
de reposició davant el Ple, en el termini d’un mes. 

 
 
8.- MODIFICACIÓ DEL CONVENI AMB FUNDACIÓ “CENTRE EUROPEU 
D’EMPRESES I INNOVACIÓ DE LLEIDA” PER AL FUNCIONAMENT DEL 
“CENTRE EMPRESARIAL D’ALMENAR”.- 
 
El Sr. Sánchez explica que el motiu de la modificació és incorporar al conveni el 
compromís de la Fundació “CENTRE EUROPEU D’EMPRESES I INNOVACIÓ DE 
LLEIDA” d’aportar anualment fins a 3.000 euros per a les activitats del centre d’Almenar. 
 
El Sr. Ibars demana que l’Ajuntament sol·liciti les subvencions del SOC destinades a 
programes de suport al desenvolupament local, i pregunta qui serà el tècnic que, segons 
el conveni, l’Ajuntament ha de possar al centre. 
 
El Sr. Ibars manifesta també, que els regidors d’Almenar Som Poble Viu votaran a favor, a 
canvi de poder formar part de la Comissió de seguiment que preveu el conveni. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que accepta la condició imposada pel Sr. Ibars de formar part 
de la comissió a canvi de votar a favor. 
 
El Sr. Sánchez contesta que en el tema de les subvencions s’hi treballa. Respecte al 
tècnic s’està en contacte amb l’IMO per aconseguir els serveis d’un tècnic sense cost per 
l’Ajuntament. 
 
Tot seguit, la Corporació, per unanimitat, 
 
ACORDA:  
 
Primer.- Aprovar la modificació del conveni entre Fundació Centre d’Empreses i Innovació 
de Lleida i l’Ajuntament d’Almenar, per a la col·laboració del Centre Empresarial 
d’Almenar. 
 
Segon.- Facultar a la Sra. Alcaldessa per a la signatura del conveni.  

 
 
9.- INFORMACIÓ DE L’ALCALDIA SOBRE L’ESTAT DE LES PISCINES 
MUNICIPALS.- 
 
La Sra. Alcaldessa informa que la passada temporada de piscines es van observar 
diversos problemes, com ara, irritació als ulls dels usuaris, accidents per despreniment de 
gresite, pèrdues d’aigua, consum de sal anormal, etc. 
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Consultat el problema amb empreses especialistes i revisades les obres fent les cates 
corresponents, s’ha arribat a la conclusió que es conseqüència d’una deficient execució 
de l’obra. 
 
Com que cal garantir que les piscines es podran obrir a l’inici de la pròxima temporada, 
s’han iniciat sense demora els treballs de reparació imprescindibles, amb un pressupost 
d’uns 20.000 euros, amb el benentès de que no és una solució definitiva que exigirà molt 
més temps i molts més diners, sinó una mesura provisional per poder obrir les piscines. 
 
L’Ajuntament ha demanat els seus informes, a més a més del del tècnic municipal, a 
l’empresa contractista i al tècnic director de l’obra, i un cop es disposi d’aquests informes, 
l’Ajuntament estudiarà la procedència de demanar responsabilitats.  
 
El Sr. Ibars diu que ells van demanar aquests informes i no se’ls han donat. La Sra. 
Alcaldessa diu que encara no han arribat tots a l’Ajuntament. 

 
 
10.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
1. El Sr. Ibars formula la següent:  
 

“En primer lloc, volem comentar que en el passat Ple ens vàreu respondre que 
l’Ajuntament d’Almenar havia desestimat participar en la convocatòria de subvencions 
del Programa Leader perquè el programa no s’adapta a les necessitats,  ja que s’han 
de presentar projectes milionaris o bé cal mancomunar-se amb altres municipis. 
 
Volem comentar que vam buscar les bases de la convocatòria i en cap punt parla de la 
necessitat de mancomunar-se amb altres municipis, sinó tot el contrari, ja que un dels 
criteris de desempat entre dos projectes és el de prioritzar els projectes en poblacions 
de menys habitants. 
 
Així doncs, volem proposar, que ja de cara a la convocatòria de l’any que ve, es treballi 
per poder presentar un projecte al programa LEADER. 
 
Per altra banda, també volem fer esment a uns altres ajuts que són els FEADER, que 
per aquests si que puntua estar mancomunat. 
 
Durant el mes de febrer vam ser coneixedors que s’havia concedit un ajut d’1.600.000 
€ per un projecte per potenciar la valorització del patrimoni natural i cultural 
desenvolupament d’una marca, senyalització, arranjaments d’espais… 
 
Aquest projecte es centra en espais com: l’Estany d’Ivars, els secans del Segrià i 
d’Utxesa, l’arquitectura popular com la pedra seca, el riu Set, el riu Corb… 
En total abasta 58 municipis de les comarques de les Garrigues, el Pla d’Urgell i el 
Segrià. 
 
Volem preguntar perquè un municipi com el nostre amb espais naturals com són el riu i 
el Clot de la Unilla i amb un centre històric tan important no ens hem mancomunat amb 
aquests altres municipis?” 
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La Sra. Alcaldessa reitera que es va desestimar participar-hi perquè era per a més de 
20.000 habitants. No obstant, fa constar que es cercarà informació per veure si es pot 
demanar per algun projecte. 

 
2. La Sra. Cequiel pregunta pel desenvolupament de les obres d’urbanització de la 

Baixada del Calvari. La Sra. Alcaldessa dona les següents respostes:  
 
- El termini legal d’execució acaba a l’abril. 
- Les pedres s’extreuen de finques que es desfan al terme d’Alcanó. L’Ajuntament 

només ha de pagar el transport. 
 

- Respecte a la fonteta del cap de la pujada, encara no hi ha res concretat però es 
pensarà alguna cosa.  

 
3. La Sra. Cequiel pregunta si tothom pot utilitzar l’abocador de runa de la variant, si és 

legal. 
El Sr. Sanuy contesta que és un abocador per ús de l’Ajuntament, no del públic. 

 
4. La Sra. Payró pregunta com està l’espai que es va dir que s’adequaria per acollir 

animals de companyia, al costat del cementiri. 
 
El Sr. Sanuy contesta que s’està fent, però fins que l’associació que l’ha de gestionar 
no tingui els papers en regla, no s’autoritzarà el seu funcionament. 

 
5. La Sra. Payró pregunta amb quin criteri s’ha establert una reserva d’estacionament al 

C/ Horta.  
 
Contesta la Sra. Alcaldessa que és per a ús exclusiu dels usuaris de la farmàcia. El 
criteri ha estat estrictament l’ús sanitari. 

 
6. En relació a les obres de l’avinguda de Lleida, el Sr Ibars formula les següents 

preguntes: 
 

- Perquè no s’ha previst l’expropiació de la casa que queda a diferent nivell? La Sra. 
Alcaldessa contesta que ja es va plantejar al seu moment, però es va veure que el cost 
d’expropiació era molt elevat 
 
- Volem insistir, tot i que ja ho vam fer a la reunió, amb la necessitat de modificar, o bé 
la ubicació de la parada, o bé el pas de vianants. Ja que el fet que l’autocar pari just 
davant del pas de vianants en sentit Alfarràs redueix molt la visibilitat i pot provocar 
situacions de perill.  A Alfarràs en una situació similar, fins que no hi va haver un 
atropellament no van reaccionar. 
La Sra. Alcaldessa contesta que s’ha demanat insistentment al Cap de la Unitat de 
Carreteres i aquest considera que no es pot treure. 
 
- En relació al projecte de la carretera volem que ens doneu explicacions també en 
relació al fet que, tant en plens com mitjançant instàncies per escrit, us vam demanar 
moltíssimes vegades poder consultar l’expedient de la carretera i poder consultar el 
projecte, i sempre la resposta va ser que no hi havia projecte.  
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La nostra sorpresa ve quan consultem el nou projecte de la carretera, que s’acaba 
d’aprovar en comissió de govern, i a la primera línia diu que el projecte és un modificat 
del projecte existent de data novembre de 2009.  
 
La Sra. Alcaldessa reitera que no hi ha cap projecte tècnic aprovat per l’Ajuntament 
per executar la primera fase. El projecte al que es refereix el Sr. Ibars és el que tenia 
aprovat el “Ministerio de Fomento” per a la travessia de la carretera estatal N-230 que, 
com és natural, l’Ajuntament ha de tenir en compte al redactar el seu si vol que 
“Fomento” li doni el vistiplau. 
 

7. En base a una proposta veïnal, segons diu el Sr. Ibars, demana que l’Ajuntament 
estableixi una bonificació de l’IVTM per a vehicles històrics de més de 25 anys, ja que 
no li sembla coherent que es promocionin els seus atractius en fires i després no es 
faciliti la seva tinença als propietaris. Es tracta d’un patrimoni que és interessant 
conservar. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que els vehicles històrics ja tenen una bonificació del 50% 
i ara s’està treballant en assimilar els històrics als d’una determinada antiguitat, que 
oficialment no ho son. 
 

8. El Sr. Jordi Malla demana que es faci alguna cosa als parcs infantils que estan molt 
deteriorats.  
 
La Sra. Alcaldessa comunica que s’ha contractat un treballador addicional per ocupar-
se de la neteja. 

 
9. El Sr. Jordi Malla pregunta què contracte hi ha amb l’empresa que neteja les 

instal·lacions municipals. 
 
El Sr. Sánchez contesta que no hi ha contracte, però està previst convocar un concurs 
per adjudicar el servei. 

 
10. Pregunta el Sr. Jordi Malla, si s’han donat ja les subvencions a les associacions 

esportives.  
 
El Sr. Sánchez contesta que ara se’ls està donant, es citen per demanar-los els 
pressupostos i explicar-los les bases.  

 
11. El Sr. Ibars comenta que de la revisió de les factures es dedueix que les retribucions 

percebudes pel tècnic municipal en concepte de treballs no inclosos al contracte de 
serveis, són molt més elevades que les que corresponen al contracte de serveis. 
Considera que aquesta situació no és correcta i ratlla la il·legalitat, en referència a la 
“Llei de Contractes”  
Demana que la redacció de projectes concrets s’adjudiqui per concurs.  
 

12. Pregunta el Sr. Ibars, per la situació dels tràmits respecte a la Pl. Miró. 
La Sra. Alcaldessa contesta que està previst sotmetre aquest tema al proper Ple. 

 
13. La Sra. Cequiel pregunta si l’Ajuntament desobeirà, cas de convocar-se el referèndum. 

La Sra. Alcaldessa contesta que es seguiran les directrius que marqui l’AMI i el partit.  
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14. El Sr. Buchaca demana que es retallin els setos de la variant, per a que no envaeixin 

el vial. 
Demana també que es tanqui el pas a vehicles el camí del riu. 
 
El Sr. Sanuy contesta que es pensa tancar, però ha de ser un tipus de tancament que 
en cas d’emergència deixi passar als vehicles. 
 

15. El Sr. Buchaca pregunta si s’estan fent batudes. 
 

El Sr. Sanuy contesta que ara s’estan fent batudes de conills. Al riu s’han fet ja dues 
batudes de senglars, si bé hi ha problemes de coordinació amb els pescadors. S’està 
pensant en fer batudes nocturnes. 

 
16. El Sr. Ibars fa constar la felicitació a l’equip de govern per part dels regidors d’ASPV, 

per la iniciativa del dia sense cotxes a la Pl. Catalunya, i demana que sigui més sovint, 
com a mínim cada diumenge, i es faci també a altres places.  
 
La Sra. Alcaldessa i el Sr. Sanchez contesten que es preveu fer els primers diumenges 
de mes i algun altre dia de festa. 

 
17. El Sr. Sánchez fa constar la felicitació de la Corporació a Ramon Cosialls Ris, per 

haver guanyat el Campionat Provincial Sub-18 d’Escacs.  
 
18. Per acabar, la Sra. Alcaldessa informa al Ple que l’Ajuntament ha pagat recentment la 

quantitat de 226.702,46 euros a una família del Barri Trullets, en compliment d’una 
sentència del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya. 
 
La causa  és un conveni que l’Ajuntament va signar al juny del 2005 amb aquesta 
família: ells cedien terrenys de manera anticipada per a carrers i zones verdes, i 
l’Ajuntament, en el termini de tres anys, reordenava la zona fent una reparcel·lació per 
repartir les cessions entre tots els propietaris. 
 
Com que passats els tres anys, l’Ajuntament no havia complert la seva part del 
conveni, la sentència obliga a compensar als propietaris pels terrenys cedits i a pagar 
interessos (179.386,35€ de deute principal més 47.316,11€ d’interessos).  

 
Un cop esgotat l’ordre del dia, la Sra. Alcaldessa aixeca la sessió, essent l’hora i data 
assenyalades a l’encapçalament. 
 
Vist i plau,                                                                                           En dono fe,  
L’ALCALDESSA,                                                                                 EL SECRETARI, 
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